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ZAHÁJENÍ STAVBY ŠATEN PODZIM 2023 - I.etapa 
Investor: Obec Paseka, Paseka 17, 78397 
Dodavatel stavby: LAZAM uničovská s.r.o., Masarykovo nám. 37, 783 91 Uničov, IČO 64087883  
Vysoutěžená ekonomicky nejvýhodnější cena: 14 775 595,34 Kč bez DPH 21%  
 

V I. etapě postavíme ŠATNY pro náš fotbalový tým SK Paseka a veřejné toalety.  
Součástí stavby bude parkoviště pro návštěvníky fotbalových utkání, tenisu, skateparku.  
 

V rámci II. etapy bude zbourána stávající nevyhovující budova šaten a vyřešíme „Občerstvení na hřišti“. 
 

Shrnutí: 
Příprava studie „Zázemí sportovního areálu“: 2020 – 2021 
Příprava projektové dokumentace: 2021 - 2022 
Vydání stavebního povolení: 8.11.2021  
Rozdělení projektu na dvě etapy, změny projektu, zpracování položkového rozpočtu: 2023 
 

Vyhlášení soutěže na dodavatele stavby „veřejná zakázka“: srpen – září 2023 
Předání staveniště dodavateli stavby: 10/2023 
Předpokládané dokončení stavby: 07/2024  (i dříve) 
Všechny kroky v tomto projektu byly konzultovány, odsouhlaseny vedením SK Paseka a zastupitelstvem obce.  
 

Financování stavby z vlastních zdrojů (z rozpočtu obce). 

  

Děkuji všem, kteří nám věřili, že splníme slib a šatny pro náš fotbalový tým SK Paseka postavíme  
Lenka Niessnerová, starostka                                                                        

 

 

 



             

Vážení občané,   

chtěla bych vás tímto informovat o změně, pro kterou jsem se rozhodla. Ke konci 

ledna 2024 opustím funkci starostky obce, a to z rodinných důvodů. Ráda bych 

se naplno věnovala své rodině, vnoučatům a co je nejpodstatnější – svým 

stárnoucím rodičům. Chci jim věnovat mnohem více času. Čas je nemilosrdný a 

velmi vzácný pro nás všechny bez rozdílu. 

Během těch pěti let ve funkci starostky jsem se snažila spolu s kolegy a kolegyněmi posunout naši 

obec o nějaký ten stupínek výš. Myslím, že se nám to podařilo. Od února 2024 budu vykonávat 

práci administrativní pracovnice obecního úřadu, tak jako před svým nástupem do funkce v roce 

2018. Předpokládám, že nového starostu zvolí ze svých řad zastupitelé koncem ledna.  

Zastupitelé volebních stran PRO PASEKU a KDU ČSL Paseka navrhnou na post starosty 

současného radního Mgr. Antonína Černocha, Ph.D. Jako starostce obce mi byl Tonik Černoch 

vždy velkou oporou. Ze současných zastupitelů má největší přehled o problémech a chodu obce.  

Děkuji občanům za důvěru a podporu 
 
Přeji vše dobré, hlavně zdraví  
S úctou Lenka Niessnerová, starostka 

 
 
 

ALEJE a MEZE – realizace liniových prvků 

Obec Paseka v současné době  
pracuje spolu s Agenturou TVORBA 
KRAJINY s.r.o. Brno, zastoupené Ing. 
Benešem, na projektu Realizace 
liniových prvky v rámci schválených 
komplexních úprav. Návrh liniových 
prvků krajinné zeleně spočívá v 
umělém založení porostu listnatých 
opadavých stromů a keřů 
stanovištně odpovídající druhové 
skladby, včetně osetí zájmové 
plochy travním semenem. Jedná se o 
výsadbu stromů a zatravnění 
liniových prvků, které jsou zcela 
dotovány státem. Volnější aleje, kde 
je minimální rozestup mezi stromy 10 metrů budou vhodné pro pěší procházky a jízdu na kole. Další 
variantou budou hustě zarostlé meze, které musí být po dobu udržitelnosti pět let oplocené. Budou tedy 
realizovány obě varianty. Aleje na trasách směr Haukovice a Rybníček budou vhodně doplněné oplocenými 
mezemi.  
Bude se jednat o další oblasti, které budou vybízet k procházkám či jízdě na kole krásnou krajinou plnou 
stromů a mezí.  
Mgr. T. Šlešková 

 
 
 
 
 



 

Výrazný narůst cen elektřiny a plynu  
Obec Paseka má do 31.12.2023 uzavřeny smlouvy na dodávku zemního plynu a elektřiny za příznivou 

cenu. Ceny, které aktuálně platí byly sjednány na jaře v roce 2020, tedy před jejich obrovským navýšením. 

Ačkoliv se neustále avizuje, že se ceny energií snižují, ceny obou komodit (zemního plynu i elektřiny) budou 

pro obec od 1.1.2024 navýšeny ve srovnání s rokem letošním takto: 

- zemní plyn: obchodní část ceny zvýšena o 153 % 

- elektrická energie: obchodní část ceny zvýšena o 135% 

 

Abychom se na nárůst cen za energie připravili, tak v současné době 

probíhá výměna svítidel v části Paseka – Sanatorium za úsporná LED 

svítidla, která přinesou až 70 % úsporu energií u veřejného osvětlení. 

Dále probíhá výměna světel v nebytových prostorech za úsporná. 

Požadavek na osazení dalšího sloupu veřejného osvětlení v lokalitě garáží na Sanatorce bude vyřešen 

úsporně, a to instalací dvojsvítidla na stávajícím sloupu VO u garáží.  Svítivost v okruhu garáží by měla být 

tímto dostačující.   

Další etapou výměny svítidel za úsporná LED světla bude lokalita ulice RD za hřištěm, která by měla být 

dokončena do konce roku, pak bude následovat výměna svítidel v lokalitě RD Kruháče a další vytipované 

ulice.   

Co se týče vytápění obecních bytů, téměř všechny byty mají instalovány odpočtová měřidla a hlavice. 

Bude tedy na samotných nájemnících, jak si budou v bytech teplo regulovat, kolik protopí, kolik při 

vyúčtování ZAPLATÍ. Každopádně musí počítat se zvýšením ZÁLOH na otop. Nájemné v obecních bytech 

nezvyšujeme. Úspory se budou také týkat vytápění sálu při sportovních aktivitách.  

Obec jako zřizovatel mateřské a základní školy nebude zasahovat do kompetencí ředitelek škol, vytápění 

budov je plně v jejich kompetenci.   

 

 

V těchto dnech probíhají dokončovací práce na přístřešku u SKATEPARKU 

 

 

 



 

Smíšená cyklostezka PASEKA SANATORIUM - DLOUHÁ LOUČKA   

V současné době řeší starostka s projekční firmou vydání stanoviska 
Gasnetu. V trase cyklostezky  plánuje Gasnet stavební akci a požaduje od 
obce koordinovaný postup. Je to poslední stanovisko, které obec 
potřebuje.  Následně projektant zkompletuje projekt a odevzdá na 
stavební úřad k povolení stavby. Firma poté zpracuje položkový rozpočet.  
Po vydání stavebního povolení můžeme řešit výběrové řízení na 
zhotovitele stavby a žádat o dotaci. Do současné chvíle jsme mj. čekali na 
schválení II. změny územního plánu obce Paseka, jelikož trasa cyklostezky 
musela být změněna z důvodu nespolupráce jednoho z majitelů pozemku. 
Když vše půjde dobře a podaří se nám získat dotaci, mohla by být stavba 
cyklostezky zahájena v roce 2024.  

Z jednání rady obce 

Rada obce se od posledního zpravodaje sešla celkem osmkrát (28.6., 26.7., 9.8., 21.8., 13.9., 20.9., 2.10. 
a 11.10.), zde jsou vypsána nejdůležitější usnesení. Všechna usnesení naleznete na webových stránkách 
obce v sekci Dokumenty obce/Usnesení Rady obce. Rada obce na svých jednáních schválila: 

➢ organizační zajištění zadávacího řízení na dodavatele stavby k VZ „Paseka - zázemí sportovního areálu“ 
v ceně 60.000 Kč bez DPH se společností KM admin s.r.o., 

➢ zařazení Mateřské školy Paseka, příspěvkové organizace do investičního záměru Strategického rámce 
MAP pro ORP Uničov. 

➢ pořízení sítí proti hmyzu v obecních objektech č.p. 295 a č.p. 17 od společnosti SULKO s.r.o. v ceně 
6.989,74 Kč bez DPH, 

➢ poskytnutí daru 7 účastníkům soutěže v pasecké knihovně. Každý účastník obdrží poukázku na nákup 
zboží v hodnotě 200 Kč, 

➢ poskytnutí finančního daru Mysliveckému spolku Paseka – Karlov v celkové výši 3.000 Kč na akci 
Pytlácká noc dne 15.7.2023 v obci Paseka, 

➢ poskytnutí finančního daru JK-EN VOGUE-Karlov, z.s. v celkové výši 2.000 Kč na akci Orientační závod 
na koních dne 22.7.2023 na Karlově, 

➢ vypracování projektové dokumentace liniových prvků (obnova mezí) od společnosti TVORBA KRAJINY 
s.r.o. v ceně 108.000 Kč bez DPH. Na tyto stavby jsou vypisovány dotace na plnou cenu díla včetně 
projektu, 

➢ uzavření smlouvy o sdružených službách dodávky elektřiny a plynu se společností EP ENERGY TRADING, 
a.s., která podala nejlevnější nabídku, 

➢ výměnu svítidel v obci Paseka část Sanatorium od EZMOV energy s.r.o. v ceně 147.570 Kč bez DPH, 
➢ zajištění letního kina, projekci filmu „Ostrov“ dne 18.8.2023 od paní Lenky Kořenkové v ceně do 16.000 

Kč, 
➢ poskytnutí finančního daru ve výši 2.000 Kč na akci XIV. ročník memoriálu Pavla Nováka - Karlovskou 

olympiádu v sobotu 28.9.2023 a zajištění služby mobilního WC TOI ve výši 1.900 Kč + DPH 21% na 
základě žádosti Klubu přátel sportu Karlov, 

➢ poskytnutí finančního daru spolku Linka bezpečí, z.s. ve výši 1.000 Kč, 
➢ poskytnutí věcných darů do tomboly v celkové výši do 10.000 Kč na obecní slavnosti dne 2.9.2023 v 

obci Paseka, zajištění ohnivé show TARTAROS v ceně 10.000 Kč, trampolíny a skákacího hradu pro děti 
v ceně 12.000 Kč a nákup materiálu a sladkostí pro děti do 2.000 Kč, 

➢ uzavření smlouvy o dílo „Rekonstrukce plynové kotelny bytového domu čp.215“ s panem Karlem 
Hlouškem v celkové ceně 1.144.180 Kč bez DPH, autorský dozor zajistí Luděk Kulczycki, 

➢ poskytnutí daru 10 žákům 1.třídy ZŠ Paseka k zahájení školní docházky v hodnotě do 2.000 Kč, 
 
 
 



 
 
➢ zpracování biologického posouzení záměru realizace liniových prvků od společnosti TVORBA KRAJINY 

s.r.o. za 84.000 Kč bez DPH, 
➢ pořádání zájezdu do Archeoparku Pavlov dne 26.10.2023 a úhradu dopravy v celkové výši 18.500 Kč 

bez DPH. Obec Paseka nehradí vstupné na jednotlivé programy zájezdu, 
➢ konání akce „Setkání seniorů“ dne 6.10.2023, nákup 48 dárkových balíčků pro jubilanty v ceně 350 

Kč/ks, nákup darů do tomboly v celkové ceně do 5.500 Kč, hudební produkci od kapely Sirius v 
ceně  2.100 Kč na 1 hodinu + doprava 1.500 Kč, předpoklad doby vystoupení cca 4 hodiny, 

➢ pořízení nádobí Melodie talířů, šálků, podšálků do kuchyně kulturního domu od společnosti GASTRO 
NOVOTNÝ v ceně 11.122 Kč bez DPH, 

➢ poskytnutí finančního daru ve výši 2.500 Kč Spolku osadníků v osadě Karlov na akci Rybářské závody 
12.ročník dne 16.9.2023 na Karlově, 

➢ pořízení notebooku za cenu do 35.000 Kč, 
➢ odplynění opravované části STL v klubovně Sanatoráků panem K. Hlouškem za cenu 12.800 Kč bez DPH, 
➢ konání mikulášského vystoupení pro MŠ a ZŠ v pondělí 4.12.2023 v sále KD a náklady na umělecké 

vystoupení paní Marie Rudolfové za 13.600 Kč, 
➢ konání akce Dětský karneval v sobotu 17.2.2024 a náklady na zajištění zábavného animačního 

programu “Dětská sportovní show Deni a Teri” od spol. DB Angel Production s.r.o. za 10.900 Kč, 
➢ poskytnutí finančního daru Sdružení rodičů a přátel školy při ZŠ Paseka pro divadelní spolek Sopka 

Paseka ve výši 10.000 Kč na oslavu 10 let paseckého divadla v sobotu 4.11.2023. 
➢ poskytnutí finančního daru společnosti JK-EN VOGUE-Karlov, z.s., v celkové výši 1.000 Kč na akci 

Hubertova jízda v sobotu 14.10.2023. 
 

Z jednání zastupitelstva obce 

Shrnutí nejdůležitějších bodů jednání zastupitelstva z 21. srpna a z 11. října 2023. Plnohodnotné zápisy 
naleznete na obecních webových stránkách v sekci Dokumenty obce/Zastupitelstvo obce. 

➢ Ke schválení byla předložena změna č. 2 Územního plánu obce Paseka, ÚP Paseka vstoupil v platnost 
21.8.2023. 

➢ V rámci přípravy projektu obnovy elektrického vedení ve středu obce bylo potřeba schválit pozici 
rozpojovací stanice v, nebo vedle parcely č. 119. Ta, jak se zjistilo při digitalizaci, patří obci, i když je 
oplocená spolu se sousední parcelou. Na tuto parcelu č. 119 o výměře 81 m2 byla dána žádost o odkup. 
Nakonec se schválila varianta pozice rozpojovací stanice mimo pozemek p.č. 119, nicméně zastupitelé 
nesouhlasili ani s jeho prodejem. 

➢ Po digitalizaci katastru obec nadále řeší majetkové záležitosti týkající se pozemků v majetku obce. 
Tentokrát nabízí spolumajitelům bytového domu č.p. 30 (s ohledem na jejich předkupní právo) 
odprodej části pozemku pod touto budovou, který stále spoluvlastní obec. Prodejní cena vychází z 
aktuálního znaleckého posudku. 

➢ Zastupitelstvo schválilo účelovou dotaci ve výši 200.000 Kč na ošetření dřevěné architektury (mobiliáře) 
proti aktivnímu dřevokaznému hmyzu hlavního oltáře, obou bočních oltářů a kazatelny kostela sv. 
Kunhuty v Pasece. 

➢ Starostka informovala mj. že v souvislosti se stavbou Šaten pro SK Paseka byl schválen technický dozor 
investora (TDI), a to NELL PROJEKT s.r.o. Zlín.  Ve věcech technických budou při této stavbě oprávněni 
jednat za obec Lenka Niessnerová, starostka a Mgr. Antonín Černoch, Ph.D., člen rady obce. Zastupitel 
pan Galda projevil zájem účastnit se kontrolních dnů. Starostka sdělila, že do kontrolních dnů se mohou 
zapojit další zastupitelé i zástupci SK Paseka.  Dále mj. uvedla, že stavba bude financována z vlastních 
zdrojů (z rozpočtu obce). Nelze financovat z vyhlášené výzvy Národní sportovní agentury (NSA).    

➢ Pro společná setkávání seniorů bude sál KD nově zpřístupněn i každý čtvrtek od 9 do 11 hodin. 
 
 
 
 
 



 
 

Tradiční podzimní setkání seniorů a jubilantů dne 6.9.2023 se opět vydařilo 

Dobrá nálada se nesla po celé odpoledne do večerních hodin. Jubilantům, kteří se nemohli ze 

zdravotních nebo jiných důvodů na setkání dostavit, byly dárkové balíčky rozvezeny domů.  

 

 

PLÁNOVANÉ KULTURNÍ AKCE v obci  

26.10. Zájezd do Archeoparku Pavlov a vinařství Mádl, Velké Bílovice 
29.10. Vítání občánků  
04.11. Sopka - divadelní oslavy 
25.11. Vánoční výstava ZŠ 
02.12. Slavnostní rozsvícení paseckého stromu s domácí zabijačkou a 
paseckým punčem 
04.12. Mikulášování v KD 
21.12. Vánoční koncert ZŠ  
28.12. Koncert v kostele sv. Kunhuty s Liborem Geierem 
09.02. Obecní ples - kapela Gama 
17.02. Dětský karneval s Deni a Teri 
 
 

 

Společné MIKULÁŠOVÁNÍ aneb muzikálová show  

pro děti a žáky MŠ, ZŠ Paseka.  
Na akci zveme i pasecké maminky s dětmi na mateřské dovolené.   
 
V pondělí 4.12.2023 v KD Paseka, začátek v 10.00 hod.  
Obec Paseka dětem věnuje drobné laskominy 

 „Mikuláše, čerta i anděla“  si však můžete objednat také domů na úterý 5.12.2023,   

v případě zájmu volejte vždy po 15.30 hod. na tel.: 734 124 813  

 
 



 
Tradiční pasecké slavnosti  
Děkujeme opravdu VŠEM, kteří pomohli zabezpečit den plný zábavy nejen pro děti, ale i pro dospěláky v sobotu 
2.9.2023 na tradiční obecní akci.  
Děkujeme našim seniorům za přípravu vynikajícího občerstvení. Bramboráčky, sekaná, řízky, salát, gulášek, 
utopence, buchty, koláče, vše opravdu mizelo pod rukama. Velmi si vážíme toho, že nás naši senioři nezklamali a 
pomohli obci. Pomáhat si navzájem na vesnici je důležité.  
Lenka Niessnerová, starostka 

   

   

 

 

 

 

 

 

 



 

KRÁTKÉ ZPRÁVY Z DUHOVÉ ŠKOLY 

 AŤ JE VŠEDNÍ ČI VÝZNAMNÝ DEN, PROŽIJEM HO S ÚSMĚVEM… 

…to je motto pro tento školní rok, a letos začínáme už 365. školní rok pasecké školy! V kalendáři jsou 

uvedeny významné dny související s historií naší země, se zajímavými osobnostmi, či tradicemi. Ale také tam 

najdete Den čokolády, Den laskavosti, Den pozdravů či Den bez aut. A tak jsme se rozhodli, že si takovýchto dní 

budeme všímat a zkusíme si je společně oslavit, stejně jako malé výroční naší školy. Jen tak připomenutím, 

aktivitou v hodinách nebo projektovým dnem. Tak například na říjnový Den stromů připravujeme celoškolní 

projektový den v přírodě. A druháci a třeťáci dokonce pojedou na Oslavy lesa na Floru do Olomouce.  

A co je nejdůležitější Den pozdravů, laskavosti, pohlazení a pěkného chování jednoho k druhému můžeme 

oslavovat každý den. Tak si držme pěsti štěstí, ať se nám to společně podaří. Na netradiční či zajímavé dny 

Vás budeme upozorňovat i na www.zspaseka.cz, můžete oslavovat s námi po celý rok        . 

 

 Den v Praze – vlastivědná exkurze pro 4. a 5. ročník 

Rodiče nás přivezli do Červenky. 

V Července jsme čekali na vlak. Regiojet přijel. 

Nasedli jsme do něho a jeli do Prahy. Ve vlaku 

fungoval jen jeden záchod. Takže jsme 

pobíhali sem a tam, než jsme se dočkali. V 9.08 

jsme přijeli do Prahy. Šli jsme do Muzea 

fantastických iluzí. Památky Prahy byly super. 

Viděli jsme svatého Václava, Karlův most, 

orloj, Petřínskou věž, Prašnou bránu, Pražský 

hrad. Metrem jsme jeli do Národního muzea. 

Potom jsme šli do krásného světelného tunelu. 

Z tunelu jsme šli na nákupy. Koupil jsem si 

svítící koronavirus pro mou sestřičku, potom 

jsem si koupil skákacího pavouka a ještě 

krásnou propisku pro maminku.  

Byl to velmi náročný den a měl jsem 26 147 kroků. 

I tak se dají popsat zážitky, které se nám mohou vrýt do vzpomínek        . Žák 4.ročníku Daniel. 

 

  Vánoční výstava aneb Ať žije Ježíšek… 

Asi si pomyslíte, že je trochu brzy myslet na Vánoce, když je kolem nás stále „babí léto“, ale než se nadějeme, 

bude tu 25. listopad, a to je právě sobota, na kterou pro Vás s našimi žáky připravujeme tradiční vánoční výstavu 

a školní jarmark. Tak si prosím toto datum zapište do kalendáře. A určitě přijďte. Opět budou i dílničky, bohaté 

občerstvení, vystoupení Libora Geiera. A pokud i Vy sami něco pěkného tvoříte a chcete své výrobky nabídnout 

k prodeji, ozvěte se co nejdříve na telefon 725 829 062, nebo napište na mail zs.paseka@zspaseka.cz.  My 

Vám zarezervujeme prodejní stůl       . 

 

 

 

http://www.zspaseka.cz/
mailto:zs.paseka@zspaseka.cz


 
 

 

 

 



 

Oddíl Rebelové Paseka 

Nový školní rok už nám klepe na dveře i s dalšími 

schůzkami, na kterých se na Vás budeme těšit. 

Dřív než se vrhneme na akce letošního roku 

chtěla bych zrekapitulovat tábory, které se udály 

tyto školní prázdniny. 

První týden prázdnin se uskutečnil tábor vlčat, 

světlušek a benjamínků na téma večerníčku. 

Každý den se děti proubouzeli s jiným 

večerníčkem, který je doprovázel po celý den. 

Třetí den tábora jsme rozloučili s bejamínkama, 

kteří jeli domů, pro ostatní tábor pokračoval. Hráli jsme různé hry, koupali se v potoku, a zpívali u táboráku. 

Děti i vedoucí si tábor užili a budeme se těšit 

příští rok. 

V srpnu na roverky čekal putovní tábor po 

Jizerských horách. Z Olomouce jsme se vlakem 

dostaly do Liberce z kama jsme se autobusem 

dostaly ke Kateřinské křižovatce. Následně 

jsme se vydaly pěšky po trase lesem až ke 

klubovně kde jsme přespaly. Druhý den nás 

cesta vedla k protržené přehradě Bílá Desná, 

na konci dne jsme přespaly na klubovně 

Tanvaldu. Třetí den jsme pokračovaly k 

Cimrmanově rozhledně, daly jsme si oběd v 

místní restauraci a vydaly se směrem k Tanvaldu, kde jsme se připravily na další spaní. Poslední den se 

celá výprava vracela domů.  

17.11 tohoto roku nás čeká druhá část výsadby Skautské Aleje, budeme rádi za každou pomoc, děkujeme. 

Za oddíl Rebelové Kitty 

 

 

 

 



                             

Divadelní soubor ochotníků Paseka 

 

Díl pátý Obecně prospěšná strašidla… 

… Tato hra se dočkala od jara 2022, kdy měla v Pasece na 

Josefa svou premiéru, snad nejvíce repríz. A už má za 

sebou bohužel i svou derniéru, avšak kdo ví        . Tedy 

poslední představení. Neb náš kostlivec, alias Ondra 

Přidal, už odmítá stěhovat tu nejvýraznější, a také nejtěžší 

rekvizitu, SKŘÍŇ. Tímto bychom rádi poděkovali nejen 

jemu, ale také společnosti Paseka, zemědělská, a.s., za 

dlouholetou podporu a sponzorské příspěvky. 

… Strašidla měla netradičně svou premiéru na jaře. Všechny ostatní hry jsme vždy začali  studovat a 

umělecky ztvárňovat od začátku roku a s podzimními plískanicemi ji zahráli našim věrným paseckým 

divákům. Avšak, jak již bylo psáno v minulém ohlédnutí za naší desetiletou historií, COVID nám přidal 

několik měsíců ve zkušebně navíc. A protože máme mezi sebou Pepu (Hlouška), zakládajícího člena 

divadla, dali jsme jemu a všem Pepíkům představení k svátku. A nově jsme pozvali diváky po produkci na 

„divadelní večírek“ Čaj o páté. Jak se pravilo na plakátech, k tanci a poslechu zahrála skupina Galaxie 

Pohořany. 

… Ve Strašidlech se také v alternacích vystřídalo snad nejvíce herců za celou dobu působnosti našeho 

divadla. V roli policajta si zahráli postupně pánové Mirek Sivek, Jirka Horák, Standa Horák, do role právníka 

byla nakonec namísto tatínka, jenž musel ze zdravotních důvodů na krátký čas hraní omezit, obsazena 

Anežka Sivková a stala se opravdu super posilou 

našeho divadelního ansámblu. Však uvidíte, 

v našich dvou nových divadelních hrách, které 

připravujeme k našemu výročí a pro novou 

divadelní sezonu. Pohádku pro malé diváky 

spisovatele Jana Vladislava, ovšem tak trochu 

jinak, zkrátka v úpravě pro divadlo Sopka 😉, 

O opravdovém princi a opravdové 

princezně a skoro pohádkový příběh 

s humorem pro dospělé Rozmazlený princ, 

jehož autorem je Ondra Přidal. A nebojte se, malý i velký divák se určitě bude po celou dobu představení 

dobře bavit!!! 

… A JAK SE CHYSTÁME NAŠE DESETILETÍ OSLAVIT? Tak to je na samostatný plakát       . 

… Zveme srdečně naše věrné diváky i diváky, kteří dosud žádné představení neviděli a jsou zvědaví, kdo 

vlastně jsme, všechny herečky a herce, kteří si v našich hrách za těch 10 let zahráli. 

… Moc se na Vás těšíme a děkujeme všem sponzorům a mecenášům, divákům a  Obci Paseka za 

podporu, kterou našemu divadlu po celých těch 10 let projevují. 

                                                                                                                                   Jana Kukučková a divadlo Sopka 

 



PING PONG 

Zájemci z řad seniorů, občanů, příznivců ping pongu a dobré nálady mohou nově navštěvovat sál 

kulturního domu každý čtvrtek v době od 9.00 – 11.00 hod. 

Jsme pohodová parta, která také ráda vyráží na kolech po okolí, jezdíme na 

bazén a podnikáme další aktivity.  

Děkujeme radě obce a zastupitelům za zpřístupnění sálu kulturního domu ke 

společnému setkávání.  

Za seniory Ing. Jan Nožka, člen kulturní komise obce   

V letním období k obvyklé činnosti seniorů patří hlídání vnoučat či práce všeho druhu zejména na 

zahrádce. Našli se však i tací, kteří si udělali čas na cyklovýlety po našem krásném okolí.   

 

Více jak 20 seniorů pod záštitou kulturní a sportovní komise obce 

pomohla s přípravou občerstvení na setkání Pasečáků v září.  Navařili 

guláš, řízky, sekanou, bramboráky a kromě těchto dobrot nabízeli i 

párky v rohlíku a domácí zákusky a cukroví k dobré kávě. 

Od září opět cvičení na sále kulturního domu-----------------------------------
Posilovací cvičení kruhový trénink s Jardou   

každé úterý a čtvrtek od 17:30 – 18.30 hod. 

                                                                  
o Cvičení pro zdraví s Pavlínou Š., vždy ve středu od 18:00 – 19.00 hod. 

 

Kroužek gymnastika Vážky s p. Adamíkovou a Mgr. Soldánovou 

každou středu od 14.00 - 17:30 hod.  

 



    Technické problémy našeho koupaliště 
Jistě jste zaznamenali, že naše koupaliště ukončilo letní sezonu už na konci července. Důvodem, který vedl k 

předčasnému uzavření koupaliště, byla nevyhovující kvalita vody. Nebylo to kvůli zelenému zabarvení, paradoxně 

byla voda naprosto průzračná. Bohužel, během horkého července došlo ke kontaminaci "špatnými" bakteriemi 

(enterokoky a Escherichia coli - ty indikují fekální znečištění, tedy výkaly), které se v teplé vodě začaly množit. 

Rozbory z konce července ukázaly již jejich mírně nadlimitní množství. Proto bylo koupaliště ihned uzavřeno. 

Bohužel ani ochlazení na začátku srpna nepomohlo a opakované rozbory vyšly ještě mnohem hůře. Koupání v 

takové vodě je nevhodné a může způsobit zdravotní komplikace - záněty sliznic, gynekologické záněty apod. Rada 

obce proto rozhodla raději nechat koupaliště uzavřeno, než abychom riskovali zdraví našich návštěvníků.  

Rychle zničit tyto špatné bakterie lze jen chemicky. Protože je ale naše koupaliště přírodní, je to složité. Jedinou 

možností by bylo vypustit vodu, vyčistit bazény a napustit vodu čistou (stejný postup jak to děláme na jaře). 

Bohužel, vrt na koupališti nemá dostatečnou vydatnost. Potok byl přes léto téměř vyschlý a bohužel také 

kontaminovaný.  

Možnosti úprav a provozu pro příští sezónu projednávalo zastupitelstvo obce na svém srpnovém zasedání. 

Možností bylo několik: koupaliště zavřít nadobro, prodat ho nebo udělat úpravy, které by mohly problémy 

s kvalitou vody vyřešit. Většina zastupitelů se shodla na záchraně koupaliště a na jeho opravu vyčlenila 250 tisíc 

korun. 

Během léta jsme nechali odebrat vzorky z mnoha míst koupaliště, abychom identifikovali místa, kde k množení 

bakterií dochází. Samozřejmě po celou dobu spolupracujeme s Krajskou hygienickou stanicí Olomouckého kraje a 

také s odborníky na stavbu přírodních koupališť i s okolními provozovateli. Na základě všech poznatků byly 

identifikovány 4 nejvýznamnější problémy:  

1) Mělká místa, kde voda pomalu teče a velmi se prohřívá, musí být zatrubněna. Z odebraných vzorků bylo 

zjištěno, že voda vytékající z biologické zóny splňuje limity. Ovšem vzorky, které byly odebrány na konci otevřené 

řeky, která přivádí vodu do brouzdaliště, byly opakovaně nevyhovující. Voda zde proudí pomalu, prohřívá se, 

kamínkový koberec již nelze dokonale vyčistit a také se zde často prochází a hraje si mnoho dětí i dospělých. Dalším 

problematickým místem je přeliv mezi brouzdalištěm a velkým bazénem. Zde je situace stejná. Plně si 

uvědomujeme, že jde o nejatraktivnější místa našeho koupaliště, pokud ale chceme udržet kvalitu vody, musí se 

tato místa zatrubnit. Řeka bude úplně odstraněna. Přeliv mezi bazény bude vyvýšen, aby se zde mohlo procházet 

a zůstanou zde i kameny na sezení. 

2) Odstranění tůňky u tobogánu. Dalším krizovým místem, kde dochází k velké kontaminaci je dojezdová tůňka 

tobogánu, která nemá žádnou výpusť, voda zde stojí a pak odtéká do brouzdaliště. Problémový je i koberec za 

tůňkou. Je nutno vybudovat nový dojezd s vypustí. 

3) Odstranění štěrkového lože pod pláží při vstupu do velkého bazénu. Pod štěrkovým kobercem je propustná 

vrstva, která měla sloužit jako další filtrační prvek. Ovšem zkušenosti ukázaly, že nefunguje, tak, jak se při budování 

koupaliště očekávalo. V zaneseném štěrku bez přístupu vzduchu dnes spíše dochází k další kontaminaci než 

k čištění. Tento štěrk musí být odstraněn a pláž znovu vydlážděna. 

4) Zrychlení průtoku biologickou zónou. V dnešní době trvá výměna vody v bazénech několik dní, což je 

nedostačující. Zrychlení bude umožněno jednak úpravou biologické zóny tak, aby zde voda protékala jako 

„labyrintem“, dále dojde z výměně trubky na výtoku z filtrů za větší. Naštěstí, čerpadla ve strojovně mají 

dostatečnou kapacitu na to, aby zrychlení průtoku utáhla. 

Pokud jste dočetli až sem, jistě si řeknete, že takové úpravy budou určitě dražší než 250 tisíc. Z hlediska materiálu 

se ovšem nejedná o tak velkou částku a většinu prací odvedou naši zaměstnanci. Doufáme, že vše podaří a příští 

rok (i ty další) bude koupaliště bez problémů otevřeno celou sezonu.                                                                                                         

                                                                                                                                                  za obec Paseka Mgr. T. Šlešková 

 



 

Zprávičky z naší školičky 

Září bývá ve školách náročným obdobím. V naší školce tomu není jinak. V tomto čase si děti 
i dospělí zvykají na nové prostředí, nová pravidla, někteří kamarádi odešli do základní školy, 
noví zase zavítali k nám. Na to vše si je potřeba zvyknout, pochopit, že vše má svůj přirozený 
řád. Paní učitelky, ale i tety provozní se moc snaží, aby dětem v naší školce bylo dobře a 
ten čas, který tráví bez svých rodičů, byl pro ně zábavný i přínosný.  

Letos jsme v naší školce přivítali 18 nově příchozích dětí ve věku od dvou let až po 
předškoláky. Děti se s námi ve školce mohou těšit na pěkný výchovně vzdělávací program, 
který realizujeme v prostředí mateřské školy ale i v jejím blízkém okolí. Ke vzdělávání hojně 
využíváme naší venkovní učebny na školní zahradě a krásného okolí, které v Pasece máme.  
Na podzim plánujeme pro děti divadelní představení u nás ve školce, výlety po okolí a pro 
naše předškoláky podzimní kurz bruslení na zimním stadionu v Uničově. 

I letos se těšíme, že se nám bude v naší školce dobře dařit, že vše zvládneme s dobrou 
náladou i pocitem, že naše úsilí a snaha usnadní dětem nejen vstup do základní školy, ale 
že budou děti i rodiče na školku v Pasece vždy rádi vzpomínat.  
Přeji Vám všem krásné a klidné podzimní dny.  

                                                                                     Za kolektiv mateřské školy, Bc. Radka Vanková, ředitelka 

Sloupek Klubu akčních seniorů PASEKA  

  

KAS – Klub akčních seniorů Paseka 
 
Naši senioři se nadále setkávají každou středu v kulturním domě, jste všichni, kteří máte rádi sport, srdečně 

vítáni. 

Letní měsíce nás vylákaly do přírody k vyjížďkám na kole prozkoumávat blízké či daleké krásy naší vlasti.   

V červnu jsme si byli „zaboulet“ v Medlově, 

podívali se na Slovensko do Velkého Mederu, 

podíleli se na dětském dni na Sanatorce. V červenci 

jsme navštívili závod HEDVA Rýmařov, v srpnu se 

skupinka seniorů vydala na nedaleký hrad ve 

ŠTERNBERKU. Svátek seniorů se dal oslavit v 

Olomouci v pavilonu Flóra, kde se uskutečnil 8. 

ročník soutěže - Babička roku 2023, kde mimo jiné 

vystoupil zpěvák a tanečník Jiří Korn. V pátek 8.9. 

se pětice sportovců vypravila do Zábřehu na 

„Olympijský sedmiboj“, získali jsme velmi krásné 

páté místo, startovalo 32 družstev s mezinárodní 

účastí. Informace z našeho i okolních klubů můžete 

vidět i na facebookových stránkách KAS Paseka.                                               

 

 

 

Hana Labonková, předsedkyně KAS Paseka 

 

 



KOTLÍKOVÉ KOTACE V OLOMOUCKÉM KRAJI 

 
Žadatelem může být vlastník nebo spoluvlastník nemovitosti 
(rodinný dům, bytová jednotka v bytovém domě nebo trvale 
obývaná stavba pro rodinnou rekreaci), který v nemovitosti trvale 
bydlí a zároveň žadatel a všichni členové jeho  Domácnosti pobírají 
ke dni podání žádosti o podporu starobní důchod nebo invalidní 
důchod pro invaliditu 3. stupně, nebo žadatel (nebo některý z členů 
jeho domácnosti) v období od 1. 1. 2022 do doby podání žádosti o 
podporu pobíral příspěvek na bydlení (není nutné, aby příspěvek 
pobíral po celou dobu) 
 
Dotaci lze čerpat na výměnu kotle na pevná paliva 1. nebo 2. emisní 
třídy za nový ekologický zdroj: kotel na biomasu s ruční dodávkou 
paliva, včetně akumulační nádrže (min. energetická třída A+ a 
parametry podle nařízení Komise EU č. 2015/1189), kotel na 
biomasu se samočinnou dodávkou paliva (min. energetická třída 
A+ a parametry podle nařízení Komise EU č. 2015/1189), elektrická 
a plynová tepelná čerpadla (min. energetická třída A+ a parametry 
podle nařízení Komise EU č. 813/2013). 
Podpora bude poskytována na instalace provedené od 1. 1. 2021 
ve výši až 95 % ze způsobilých výdajů.  Více na webových stránkách 
www.olkraj.cz/kotlikovedotace. Své dotazy můžete posílat na 
kotlikovedotace@olkraj.cz  
 

Bezplatné semináře pro občany, zájemce o dotace - nejblíže obci Paseka 
 
25. 10.  Městské kulturní zařízení Uničov, malý sál Moravské náměstí 1143, 783 91 Uničov  
31. 10.  Městský úřad Litovel Budova 2, velká zasedací místnost (1. patro) nám. Př. Otakara 779, 784 01 Litovel 

 

Kalendář svozu odpadu rok 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.olkraj.cz/kotlikovedotace
mailto:kotlikovedotace@olkraj.cz


Periodický tisk územního samosprávného celku. Pasecký zpravodaj vychází 4x ročně.  Své příspěvky zasílejte na 
email: zpravodaj@obecpaseka.cz . Vydavatel neodpovídá za pravdivost údajů obsažených v inzerci. 

Knihovna Paseka  
 

 
 
Provozní doba knihovny je 
každý sudý týden vždy v úterý 
od 16 do 18 hod. Krásné 
obrázky nám namalovaly děti a 
přinesly do pasecké knihovny 
do výtvarné soutěže „Namaluj 
obrázek“, každý účastník 
obdržel poukázku na nákup 
zboží v hodnotě 200 Kč. 
 

……………………………………………………………………………………………..                                                                                                               
 

Zveme maminky s dětmi ve věku 1,5 až 3 roky na hodiny Pasečáčků. 

Nabízíme zajímavé aktivity podporující všestranný rozvoj ve skupině 

vrstevníků. Hraní, tvoření, zpívání, cvičení. S sebou si vezměte pití, 

pohodlné oblečení a přezůvky (děti i dospěláci). Drobná svačinka zajištěna. 

Sejdeme se vždy v úterý v čase od 9.00 do 10.30 hod. na sále kulturního 

domu v Pasece, vstup 30 Kč. Najdete nás také na Facebooku pod názvem 

Pasečáčci. Těším se na Vaši návštěvu Katka Orságová.  

    ------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Svoz odpadu rok 2023: 

Svoz komunálního odpadu v Pasece: 

20.10., 10.11., 1.12., 22.12., 12.1.2024, 2.2., 23.2., 15.3., 5.4., 26.4., 17.5., 7.6., 28.6., 19.7. 

Svoz nových popelnic PLAST: 

19.10., 16.11., 14.12., 11.1.2024, 8.2., 7.3., 4.4., 2.5., 30.5., 27.6., 25.7., 22.8., 19.9., 17.10. 

 

Svoz nových popelnic PAPÍR: 

31.10., 28.11., 27.12., 23.1.2024, 20.2., 19.3., 16.4., 14.5., 11.6., 9.7., 6.8., 3.9., 1.10., 29.10. 

 

mailto:zpravodaj@obecpaseka.cz

